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Vïaka kraj�ím polovièkám
Zuzana Valentová je rozhodkyòou FIFA, dôvere Komisie rozhodcov Slovenského futbalového zväzu sa samozrejme te�í aj na domácej scéne.

Akokoľvek je futbal vníma-
ný predovšetkým ako mužská 
záležitosť, jeho súčasťou je aj 
tá krajšia a nežnejšia polovička 
ľudstva. So ženami a dievčatami 
vo futbale sa stretávame všade. 
Teší ma, že čoraz viac aj priamo 
na ihriskách a že členská zá-
kladňa medzi futbalistkami nám 
kontinuálne rastie. Súčasťou 
nášho futbalu sú rozhodkyne, 
trénerky, lekárky, fyzioterapeut-
ky, masérky, ale aj manažérky, 
asistentky, ekonómky, účtovníč-
ky, funkcionárky na všetkých 
úrovniach a v neposlednom rade 
pomocníčky a fanúšičky - či už 
svojich manželov, partnerov, 
potomkov, ktorí akýmkoľvek 
spôsobom „prepadli“ futbalu, 
ale aj svojich obľúbených klu-

bov, hráčok a hráčov.
Nasledujúce stránky sú ve-

nované im a ich práci a odbor-
nosti, ktorú vkladajú v prospech 
nášho futbalu všade tam, kde je 

to potrebné, spoločne s vášňou 
a zanietením, bez ktorej sa to 
jednoducho nedá. Platí to všade, 
od nezištnej dobrovoľníckej čin-
nosti na úrovni klubov až po pro-

fesionálnu úroveň hráčok našej 
reprezentácie, ktorú dokazujú 
tak ako ich mužskí kolegovia) 
v zahraničných kluboch alebo 
aj v tom najcennejšom drese, 
prípadne vrcholné pozície v ma-
nažmente SFZ. 

Aj týmto spôsobom sa im 
chceme poďakovať za to, že sú 
pevnou a neoddeliteľnou súčas-
ťou slovenského futbalu a že si 
ich ctíme nielen ako ženy, ale 
aj ako skvelé kolegyne, spolu-
pracovníčky a členky slovenskej 
futbalovej rodiny, bez ktorých 
by nebola úplná. Povedané pa-
rafrázou textu známej skladby 
populárnej slovenskej skupiny 
- ďakujeme, že ste (s nami).

JÁN KOVÁČIK,
prezident SFZ

Ján Kováèik.

Končiaci sa rok 2023 prinie-
sol do futbalového hnutia veľa 
krásnych okamihov, ktoré isto 
potešili každého úprimného 
fanúšika. Pridelenie organi-
zovania šampionátu majstrov-
stiev Európy do 21 
rokov, účinkovanie na 
majstrovstvách sveta 
hráčov do 20 rokov, 
postup Trnavy a Slova-
na do skupinových fáz 
európskych pohárov, 
úspechy mládežníkov Žiliny, no 
a napokon úžasný postup slo-
venských sokolov na záverečný 
turnaj majstrovstiev Európy v 
Nemecku. Veľké veci, miestami, 
žiaľ, nedocenené. História si ich 
však určite zapísala nemiznúcim 
atramentom.

Použijúc horolezecký slovník, 
treba si uvedomiť, že ak chcete 
dosiahnuť na spomenuté vrcho-
ly, musíte sa zodpovedne pri-
praviť už v základnom tábore. 
Tým je u nás amatérsky futbal, 
ktorý je srdcom v organizme 
slovenského futbalu. Zároveň 
tvorí najväčšiu zložku členskej 

základne. Vďaka efektívnej 
spolupráci so SFZ sa snažíme 
dávať začínajúcim mládežníkom 
kvalitné základy z futbalovej 
abecedy, aby tí najšikovnejší 
prichádzali do prostredia vrcho-
lového futbalu čo najpriprave-
nejší. Spoločne so samospráva-
mi a podnikateľským prostredím 

vytvárame zmysluplné 
projekty pre rozvoj a 
udržateľnosť hráčov, 
trénerov, funkcionárov, 
rozhodcov, delegátov, 
usporiadateľov, či in-
fraštruktúry štadiónov. 

Len tak zostaneme číslom jedna 
medzi športovými odvetviami.  

Som nesmierne rád, že najčí-
tanejší športový denník poskytu-
je priestor na propagáciu obeta-
vých činovníkov pôsobiacich na 
úrovni oblastného a regionálne-
ho športu. Každodenná práca v 
38 oblastných a 4 regionálnych 
zväzoch prináša svoje ovocie v 
podobe pulzujúceho futbalové-
ho života na celom Slovensku. 
Verte, že v dnešnej dobe to nie je 
nič jednoduché a patrí im za to 
veľká vďaka.

Peter KOVÁČ, 
predseda ZsFZ

Cesta k vrcholom vedie 
od základného tábora
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Staò sa rozhodcom
Zuzana Valentová začína 

ako rozhodkyňa svoju 25. se-
zónu. „Prežila som za tie roky 
aj veľa pádov, veľa sklamaní z 
radov blízkych ľudí, rôzne roz-
hodcovské chyby v zápasoch, 
mala som vážne zdravotné 
problémy, ale vytrvala som. 
Chcelo to veľa sebazaprenia a 
disciplíny, ale rozhodcovský 
život mi priniesol veľmi veľa 
známych a kamarátov, dal mi 
životného partnera, vďaka 
futbalu som navštívila mnohé 
krajiny a dostala som sa na rôz-
ne miesta, a preto keby som sa 
znovu mala rozhodnúť, opäť by 
som sa na túto cestu vybrala,“ 
hovorí rodáčka z Veľkých Uhe-
riec, ktorá sa svojimi výkonmi 
dostala aj na medzinárodnú 
scénu, je rozhodkyňou na nomi-
načnej listine FIFA. 

Na začiatku decembra odštar-
tovala na Slovensku kampaň 
„Staň sa rozhodcom“. Zuzana 
Valentová chce tiež osloviť 
mladých chlapcov a dievčatá, 
aby to vyskúšali. „Ak máte 
radi šport, ak vás aspoň trošku 
zaujíma futbal, poďte to vyskú-

šať. Ja som začínala tiež tak, že 
som pomaly ani vhadzovanie 
nevedela ukázať, ale vytrvala 
som, pracovala som na sebe a 
aj vďaka tomu som toho zažila 
veľa. Dnes má každý jeden 
obrovskú možnosť dosiahnuť 
niečo veľké. Kvôli veku som 
musela čakať na zaradenie na 
FIFA listinu desať rokov, aby 
sa uvoľnilo miesto. Dnes máme 
neobsadené miesta pre ženské 
rozhodkyne, a to je obrovská 
škoda,“ dáva Zuzana do po-
zornosti zaujímavú šancu pre 
mladých ľudí, ktorí chcú svoju 
budúcnosť spojiť s futbalom.  

(Viac o Zuzane Valentovej sa 
dozviete v rozhovore na III. str.)

Máte pre nás tip na èlánok? Dajte nám vedie�!
Kontakt:  �tefan Korman, tel.: 0907 813 099, 
 e-mail: stefan.korman@topmedia.eu.sk
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Grassroots futbal - kto, preèo, ako, pre koho
Futbal je hra v�etkých, bez rozdielu pohlavia, veku, nábo�enstva, 
zdravia, rasy, sociálneho statusu. Tu nie je miesto pre diskrimináciu 
a navy�e ponuka spoloèenské príle�itosti a �portovú hodnotu. 

PROJEKTY SFZ

Projekty Poèet zapojených �kôl Poèet zapojených detí
Dajme spolu gól 399 8558
Disney Playmakers 24 599
McDonald�s Cup  1010 7959
�kolský pohár SFZ 1497 11603
Dáta sú za sezónu 2022/23.

Podpora rozvoja členskej 
základne vo futbalových 
kluboch v regiónoch

Grassroots futbal - to sú všet-
ky aktivity spojené s futbalom 
vytvárajúce základňu, z ktorej 
sa postupne smerom k vrcholu 
imaginárnej pyramídy dostávajú 
tí najlepší.

Slovensky futbalový zväz v 
rámci svojho Grassroots progra-
mu podporuje rôzne formy fut-
balu. Cieľom projektov SFZ je 
zvyšovanie členskej základne v 
kluboch, keďže kluby sú srdcom 
futbalu.

Grassroots program SFZ sa 
v posledných rokoch venoval 
hlavne školskému športu v pro-
jektoch: Dajme spolu gól, Disney 
Playmakers, McDonald’s Cup 
a Školský pohár SFZ. Taktiež 
vytváral futbalové aktivity pre 
znevýhodnené a sociálne skupiny, 
konkrétne spoluprácu so Special-
nymi  Olympiadami Slovensko, 
s Deaflympijským výborom 
Slovenska a s Centrami pre deti a 
rodiny (detské domovy). 

Cieľom Grassroots SFZ je 
pokračovať v doterajších pro-
jektoch a ešte viac ich rozvíjať. 
Jednou z úloh je posúvať rozvoj 
a budovanie členskej základne cez 
kluby. Klubom chceme pomôcť a  
ukázať cestu k zlepšeniu a napre-
dovaniu v rôznych oblastiach cez 
projekt „Club Development“. Cie-
ľom projektov SFZ je zvyšovanie 
členskej základne v kluboch, keď-
že kluby sú srdcom futbalu.

Dajme spolu gól

Projekt „Dajme spolu gól“ 
vznikol ako odpoveď na zhor-
šujúcu sa pohybovú kultúru 
mládeže a nezáujem detí o pohyb. 
Jeho úlohou je rozhýbať deti 
už v útlom veku a vybudovať u 
nich prirodzený vzťah k pohybu 
a zdravému životnému štýlu. 
Futbalovým klubom sme takto 
pomohli pritiahnuť deti do klubu 
cez školské aktivity. 

Projekt „Dajme spolu gól“ si 
našiel pevné miesto na futbalo-
vej mape a poskytuje priestor na 
rozvoj základných pohybových 
zručností so zameraním na fut-
bal pre najmladších futbalistov a 

futbalistiek. 
Projektom Dajme spolu gól 

sme pomohli v regióne školám 
zlepšiť športovo-materiálne vy-
bavenie a zvýšiť početnosť detí 
v prípravkách pre klub. Za celé 
obdobie projektu (8 rokov) sme 
zapojili 35 000 detí po 500 škôl a 
približne celom Slovensku. 

SFZ tak vykročil na cestu 
rozširovania členskej základne. 
S tým je spojená aj popularizácia 
futbalu u všetkých detí na Slo-
vensku a rozširovanie hráčskej a 
fanúšikovskej základne. 

Čo priniesol tento projekt?
Deťom:
• hravými prostriedkami rozvíja 
potenciál u detí
• budovanie vzťahu k zdravému 
životnému štýlu od útleho veku
• futbalovú aktivitu / kvalifikova-
ný krúžok futbalu pod dohľadom 
licencovaného trénera – odborní-
ka v športe 
• spolu s kamarátmi rozvíja tímo-
vého ducha a schopnosť spoluprá-
ce v skupine

Rodičom:
• podporu pravidelného návyku 
detí k pohybovej aktivite 
• informovanosť cez webstránku 
aký bol obsah aktivity
• kvalifikovaného trénera pre ich 
dieťa
• komfort – bez cestovania, presu-
nov a časových strát

Materským školám 
a základným školám:
• balíček športových potrieb pre 
deti – materiálne vybavenie
• vysokú pridanú hodnotu v po-
dobe aktivity detí pod vedením 
kvalifikovaného trénera
• pridanú hodnotu vo forme 
spolupráce s lokálnym futbalo-
vým klubom – priestor na ďalšie 
aktivity
• verejné výkazníctvo pre potreby 
financovania projektu.

Mestám a obciam:
• riešenie dlhodobého problému s 
pohybom mladej generácie
• prehĺbenie pozitívneho vzťahu 
s obyvateľmi mesta (rodičia, deti, 
fanúšikovia, materské školy a zá-
kladné školy)
• lepšiu pripravenosť mladých 
ľudí na ich neskoršie uplatnenie 
sa v živote a na trhu práce

FUTBALOVÝM KLUBOM na 
celom Slovensku:
• Rozvoj a rozširovanie členskej 
základne = dlhodobý zdroj no-
vých hráčov a hráčok 
• vznik nových družstiev od ka-
tegórie U6 
• prepojenie miestnej materskej 

a základnej školy a klubu a ich 
vzájomnú spoluprácu
• nových fanúšikov všetkých ve-
kových kategórií
• nových trénerov a trénerky.

Disney Playmakers

Projekt „UEFA Disney Play-
makers“ vznikol v roku 2020 
v spolupráci medzi Európskou 
futbalovou asociáciou UEFA, 
Anglickou futbalovou asociáciou 
a svetovou značkou Disney.

V pilotnom ročníku bolo do 
projektu zapojených 7 krajín, 
dnes projekt pôsobí v 47 kraji-
nách v Európe a zapojených doň 
bolo 73 000 dievčat. 

Slovenský futbalový zväz sa 
do projektu UEFA Disney Play-
makers zapojil v roku 2021.  Do 
dnešného dňa sa do projektu pri-
hlásilo už viac ako 1800 dievčat 
na území celého Slovenska.

Pre koho je projekt určený?
Projekt je určený pre dievčatá vo 
veku 5–8 rokov, ktoré doposiaľ 
aktívne nehrali futbal/sú neregis-
trované.

Čo je cieľom projektu?
Hlavným cieľom projektu je pri-
niesť možnosť dievčatám vo veku 
5-8 rokov spoznať svet futbalu 
jedinečným spôsobom, prostred-
níctvom kúzla Disney rozprávok. 
Projekt so sebou prináša rozvoj 
pohybových zručností, ale aj 
rozvoj osobnostných prvkov u 
dievčat, ako je sebavedomie, 
odvaha, tímová práca, kreativita 
či fantázia.

Prostredníctvom tohto projektu 
chce UEFA a SFZ zvyšovať po-
vedomie o dievčenskom/ženskom 
futbale a zároveň zvyšovať jeho 
členskú základňu v krajinách 
celej Európy.

Ako projekt prebieha?
Projekt v centrách je rozdelený 
na jesennú a jarnú časť. Po-
čas každej časti sa v centrách 

uskutočňujú pohybové aktivity, 
ktoré sú vedené kvalifikovanými 
trénerkami alebo trénermi špeci-
álne zaškolení UEFA metodikou. 
Všetky aktivity prebiehajú ako 
príbeh rozprávky a tak sa dievčatá 
v ňom stávajú rozprávkovými 
hrdinkami!

Kde projekt prebieha?
Projekt  pôsobí v 26 Playmakers 
centrách vo všetkých regiónoch 
Slovenska. Mapu a zoznam s 
centrami spolu s kontaktnými 
údajmi môžete nájsť na stránke 
www.playmakers.sk

Prihlásiť sa do projektu je mož-
né vyplnením dotazníka na strán-
ke alebo priamo kontaktovaním 
vybraného centra. Projekt je pre 
účastníčky zadarmo.

Projekt UEFA Disney Playma-
kers prináša možnosť dievčatám 
zapojiť sa do aktivít a hrania fut-
balu na území celého Slovenska 
a tým prináša možnosť rozvoja 
dievčenského futbalu vo všetkých 
regiónoch. 

Vzdelávanie trénerov 
v grassroots kluboch 
– SFZ Grassroots Leader

Slovenský futbalový zväz ako 
národná športová asociácia za-
strešuje futbal na všetkých jeho 
úrovniach. Novým online škole-
ním trénerov SFZ chce pomôcť 
klubom pôsobiacim na najnižšej 
úrovni, tzn. v oblastných futbalo-
vých zväzoch pri rozvoji ich člen-
skej základne. Hlavným cieľom 
je vyškolenie nových trénerov, 
ktorí dokážu zapojiť viac chlap-
cov a dievčat do hrania futbalu v 
materských a základných školách 
a zároveň dokážu pritiahnuť viac 
detí do družstiev prípraviek v 
samotných futbalových kluboch. 
Veríme, že školenie absolvuje čo 
najviac ľudí zo škôl a futbalových 
klubov, ktorí pracujú s malými 
futbalistami a futbalistkami, kto-
rým zároveň školenie pomôže v 
ich osobnom rozvoji a hlavne v 

skvalitnení ich trénerskej práce 
s deťmi. Výhody nadobudnutia 
licencie sú nesporné. 

Školenie prebieha online 
formou, má 11 kapitol a trvá 20 
vyučovacích hodín. Školenie je 
potrebné absolvovať v priebehu 
60 dní od začatia školenia, tzn. 
po aktivácii začatia školenia. Po 
ukončení školenia získava ab-
solvent oprávnenie byť hlavným 
trénerom v prípravkách, ktoré 
pôsobia v súťažiach riadených 
oblastným, resp. regionálnym fut-
balovým zväzom. Dĺžka platnosti 
Grassroots leader certifikátu je 3 
roky. Školenie ako kontinuálne 
vzdelávanie môžu absolvovať aj 
tréneri s UEFA A, B a C licenciou. 
Za 1,5 roka od spustenia tohto 
školenia je už vyše 400 nových 
absolventov školenia. 

Budúci „Grassroots Leader“ 
získa oprávnenie na pôsobenie v 
projektoch Dajme spolu gól, Dis-
ney Playmakers, na pôsobenie vo 
futbale mládeže pri zabezpečova-
ní prípravy a vedení hráčov (5-11 
ročných) v zápasoch družstiev 
prípraviek na poste hlavného 
trénera v súťažných zápasoch 
riadených oblastným futbalovým 
zväzom (ObFZ) a regionálnym 
futbalovým zväzom (RFZ). Na 
školenie nie je potrebné absol-
vovať prijímacie skúšky, dĺžka 
platnosti licencie je 3 roky.

To, že školenie má svoje opod-
statnenie, dokazujú aj vyjadrenia 
začínajúcich trénerov:

„Dobre, že som si to pozrel. 
Už nebudem kričať na deti a na 
trénera.“

„Pri tomto školení som si uve-
domil, že radosť z pohybu musí 
byť nadradená výsledku.“

„Myslel som, že školenie bude 
nudné. Avšak po večeroch som si 
púšťal videá znova a znova.“

„Na školenie som sa prihlásil 

z toho dôvodu, že mám malého 
syna, ktorý začal hrať futbal. 
Chcel som mať pohľad aj z pozí-
cie trénera. Po poznatkoch, ktoré 
som pri tomto školení nadobudol, 
som sa rozhodol, že budem tré-
nerom.“

Školenie SFZ GRASSROOTS 
LEADER napomáha aj tomu, 
aby sa zlepšila kultúra v slo-
venskom futbalovom prostredí. 
Vulgarizmy či bitky neprilákajú 
deti k fenoménu zvanému futbal. 
A povedzme si pravdu, úradné 
správy a v nich informácie z dis-
ciplinárnej komisie sú z roka na 
rok plnšie a plnšie. Možno nastal 
čas pre všetkých činovníkov v 
slovenskom futbale sa nad tým 
hlbšie zamyslieť...

Všetky potrebné informácie 
si nájdete tu: https://futbalsfz.sk/
treneri/skolenia/sfz-grassroots-
-leader/

Rozvoj klubu
Mobilná aplikácia dostupná 
pre celú „futbalovú rodinu“

Rozvoj klubu je proces, 
prostredníctvom ktorého národný 
zväz poskytne svojim klubom 
širokú podporu v súvislosti s ich 
futbalovými aktivitami, vzdeláva-
ciu úlohu s cieľom zlepšiť kvalitu 
klubovej komunity a rozvoj hrá-
čov v bezpečnom a pozitívom 
prostredí.

Preto je dôležité udržiavať čas-
tý kontakt s regionálnymi zväzmi, 
klubmi a ich zástupcami s cieľom 
vytvárať a podporovať možnosti 
rozvoja na lokálnej úrovni v pro-
spech existujúcich hráčov/hráčok, 
potenciálnych nových hráčov/
hráčok a ich družstiev.

Rozvoj klubu je dlhodobý 
investičný program a proces, 
ktorý sa bude počas viacero rokov 
postupne vyvíjať, aby vyhovoval 
potrebám neustále sa meniacej 
spoločnosti.

GALAVEÈER SA BLÍ�I
Vyvrcholením Grassroots futbalu 
je Gala Grassroots futbalu, 
kde oceòujeme rôzne kategórie, 
ako napr.: talenty, trénerov/ky, 
kluby, rozhodcov a iné oblasti. 
SFZ organizuje u� 6. roèník Gala, 
ktorý sa  uskutoèní 11.2.2024 v 
X-Bionicu v �amoríne.

Projekt Disney playmakers a reprezentácia SR A-dru�stva.



Futbal je Zuzkiným osudom
Rozhodkyòa pôvodom z Ve3⁄4kých Uheriec to dotiahla a� na európsku a svetovú scénu.

S futbalom pochodila svet, 
rozhodovala Realu Madrid, medzi 
najväčšie zážitky radí stretnutie s 
Brazílčankou Martou. Slovenská 
rozhodkyňa Zuzana VALEN-
TOVÁ si s píšťalkou tyká už 25 
rokov. 

l Futbal a ženy. Ako vnímate 
toto spojenie? 

„Už dávno neplatí, že futbal je 
výsostnou záležitosťou mužov. 
Zápasy žien lákajú divákov tiež, 
majú vysokú kvalitu, o čom sme 
sa naposledy presvedčili aj na 
svetovom šampionáte v Austrálii 
a na Novom Zélande, ktorý zdobi-
la obrovská návštevnosť. Ženské 
zápasy sú dnes porovnateľné s 
tými mužskými.“ 

l Platí táto rovnováha aj v 
rozhodcovskej brandži? 

„Myslím, že sa to postupne 
vyrovnáva tiež. Obrovskú históriu 
ženského rozhodovania vytvára 
Stephanie Frappart z Francúzska. 
Rebecca Welch je dokonca prvou 
ženou, ktorá bude rozhodovať 
Premier League.“

l Ako a kedy ste sa dostali k 
futbalu a píšťalke vy? 

„Paradoxne, práve pred pár 
týždňami som sa sama zamýšľa-
la nad tým, ako to celé vlastne 
začalo. Budúci rok začnem svoju 
25. sezónu ako rozhodca a nejako 
pomyselne som sama bilancovala. 
A asi ako viacero vecí, aj toto bolo 
pre mňa osudom. Moji rodičia sa 
nevenovali futbalu, absolútne, 

nemali sme spojenie so športom. 
Mňa to k nemu naopak od mala 
ťahalo a futbal nakoniec vyhral. 
Dievčenský a ženský futbal vtedy 
nemal takú postavenie ako dnes, 
hrať som mohla len doma, vo 
Veľkých Uherciach. A vtedy, ani 
neviem prečo, som si myslela, že 
rozhodcom sa stanem až po tom, 
ako budem aj aktívnym hráčom. Z 
tohto omylu ma vyviedli, keď mi 
povedali, že si stačí spraviť kurz 
a postupne budem naberať skú-
senosti. A tak sa aj stalo, v marci 
2000 som úspešne absolvovala 
svoj prvý seminár a mohla som 
okúsiť chuť rozhodcovskej profe-
sie na ihrisku.“

l Začiatky bývajú pre mla-
dých rozhodcov ťažké aj stresu-
júce, ako ste sa s prvými zápas-
mi vysporiadali vy? 

„Tak to je absolútna pravda. 
Mojím prvým zápasom bolo žiac-
ke stretnutie Brodzany – Veľké 

Bielice, mala som vtedy len 15 
rokov. Pamätám si ho dodnes. 
Bolo to pre mňa katastrofálne, 
nevedela som, ako mám signa-
lizovať niektoré veci, skutočne 
som sa v ňom pomyselne „vykú-
pala“. Ale tým, že som sa pre túto 
činnosť rozhodla sama, zobrala 
som to ako skúsenosť, z ktorej sa 
musím poučiť a zápas od zápasu 
to bolo oveľa lepšie. Zažila som 
rôzne zápasy, dobré aj zlé, ale na 
mojej dlhej ceste ma zatiaľ nič ne-
zlomilo, aby som sa tomu prestala 
venovať.“

l A ktorý z vašich zápasov 
vytiahnete ako doteraz najpa-
mätnejší?

„Asi sa nedá hovoriť iba o 
jednom, ak dovolíte, vybrala by 
som tri - každý z iného súdka. 
Prvým bolo priateľské stretnutie 
Brazília – Kanada v Španielsku, 
kde sa práve oba tímy pripravo-
vali na Olympijské hry. Tu som sa 

stretla s dvomi legendami futbalu 
– šesťnásobnou futbalistkou roka 
Martou z Brazílie a s Christine 
Sinclairovou z Kanady, ktorá je 
zatiaľ neprekonaná v počte stre-
lených reprezentačných gólov. 
Dokonca vsietila o 62 gólov viac 
ako Ronaldo! Druhým pamätným 
je pre mňa zápas Realu Madrid z 
minulého roku. Veď kto by netúžil 
po tom, aby aspoň raz rozhodoval 
takému tímu. A posledným, najpa-
mätnejším, je pre mňa zápas Ligy 
národov v Maďarsku z tohto roku, 
kde sa bol prvýkrát osobne pozrieť 
aj môj otec na môj medzinárodný 
zápas. Pre mňa aj v mojom „roz-
hodcovskom živote“ bola rodina 
vždy obrovskou oporou. Vždy ma 
podporovali v tom, čo som robila. 
Veľakrát sa museli prispôsobovať, 
pomáhať mi. Bez mojej rodiny by 
som nikdy nebola tam, kde som. 
A preto bol pre mňa tento zápas 
veľmi dôležitý, neskutočne som 
bola šťastná, že tam je môj otec 
a môže byť na mňa hrdý, čo som 
za tie roky dokázala. Aj teraz, keď 
si na to spomeniem, mám slzy v 
očiach.“

MÍ1⁄4NIKY KARIÉRY

Takto napredovala rozhodkyòa 
Zuzana Valentová:
2000 sú�a�e ObFZ Prievidza 
2004 regionálne sú�a�e ZsFZ 
2009 republikové sú�a�e SFZ
2011 medzinárodné sú�a�e FIFA

Zuzana Valentová je rozhodkyòa na nominaènej listine FIFA.

l Ste aj manželka a matka 
dvoch dcér, ako viete zladiť 
všetky povinnosti? 

„Nedávno si zo mňa moja 
kolegyňa robila srandu, aký som 
„generál“. Ale v tomto musím 
oponovať, všetko je o organi-
zácii. Jednoducho to musíme 
doma zorganizovať tak, aby to 
fungovalo. Pre nás doma to nie 
je len o zápasoch cez víkend, aj ja 
a aj môj manžel máme svoje tré-
ningové jednotky, ktoré musíme 
absolvovať, okrem iného pôsobím 
aj ako zapisovateľ Disciplinárnej 
komisie Západoslovenského fut-
balového zväzu. Naše dievčatá sa 
začali venovať futbalu tiež, takže 
okrem krúžkov pribudli ďalšie 
aktivity. Riešime to tak, že v čase, 
keď majú naše dievčatá tréningy, 
tak sa pripravujeme aj my. Alebo 
trénujem skoro ráno, čiže každú 
stredu o šiestej začínam silový 
tréning, niečo po siedmej som 
doma, vychystám deti do školy a 
o ôsmej som už v práci. Aj o tomto 
je náš rozhodcovský život. Občas 

je to veľmi náročné, ale keď niečo 
v živote chcete dosiahnuť, cestu si 
nájdete.“

l Váš manžel Igor je na no-
minačnej listine republikových 
súťaží Slovenského futbalového 
zväzu, aj sa rozprávate o svojich 
zápasoch? Ako ste sa dali vlast-
ne dokopy? 

„Samozrejme, že sa rozpráva-
me. Dokonca sledujeme vzájomne 
aj svoje zápasy a riešime situácie, 
ktoré nám vzniknú v stretnutiach. 
Bez toho by to nešlo. Zápasy 
sledujeme aj spoločne a disku-
tujeme o kritických momentoch. 
Ako som spomenula, niektoré 
veci sú v mojom živote osudové 
- aj naše prvé stretnutie také bolo. 
V roku 2008 som nahradila na 
medzinárodnom turnaji hranom v 
Šali moju kolegyňu, ktorá musela 
zastúpiť zranenú rozhodkyňu na 
turnaji v Rakúsku. Bola som tam 
ako náhradná rozhodkyňa a Igor 
sprevádzal jeden z tímov na tur-
naji. Tam sme sa spoznali. Opäť 
futbal.“Zuzana a Igor Valentovci s dcérkami Viktóriou a Zarkou.

Futbalová mama nepovie nie
�ena mana�érkou akadémie? V dedine pri Nitre by nemenili.
Ak má týždeň 168 hodín, v 

koľkých z nich žijete futbalom? 
U Anet LABANTOVEJ je to 
neraz i trojciferné číslo.

Pred ôsmimi rokmi videla na 
ihrisku iba dvadsiatich dvoch pa-
náčikov, ako sa naháňajú za lop-
tou. Dnes s kolektívom nadšencov 
manažuje mládež v Jelenci, ktorá 
sa radí k baštám Oblastného fut-
balového zväzu v Nitre.

„Keď mi syn Tadeáš oznámil, 
že chce začať hrať futbal, priro-
dzene, chcela som, nech je to v čo 
najlepšom klube. Ako perfekcio-
nalistke mi neostalo nič iné, než 
dať hlavy dokopy a položiť zá-
klady JelenecAcademy. Tadeášovi 
i deťom zo širokého okolia som 
chcela vytvoriť čo najlepšie záze-
mie,“ povedala Anet Labantová.

V dedine pri Nitre spolu s 
trénermi Markusom Šinkom, 
Mariánom Frankom, Adriánom 
Kukučkom a ďalšími patriotmi 
píše inšpiratívny príbeh. Ešte na 

jar 2017 v klube nehral ani jeden 
mládežník. Dnes ich je sedemde-
siat, zbierajú medaily v ligách a 
na turnajoch, reprezentujú ObFZ 
Nitra a posúvajú sa do vyšších 
súťaží.

„Začínali sme s dvanástimi 
deťmi, teraz máme kategórie U11, 
U13, U15 a U19. Našou najväč-
šou pýchou je dorast, z chalanov, 
ktorí boli naše prvé lastovičky 
ako žiačikovia, sú jesenní majstri 
štvrtej ligy. Snívam o tom, že s 
každým družstvom dosiahneme 
medailovú priečku,“ vyslovila sa 
Anet Labantová, ktorá nielenže 
mládež v Jelenci manažuje, ale 
neštíti sa ani upratovať, nakupo-
vať občerstvenie, prať dresy či 
podporiť klub z vlastného rodin-
ného rozpočtu.

„Je to náročné a vyčerpávajúce, 
ale deti mi to vždy vrátia späť. 
Mám šťastie na zanietených ľudí 
okolo seba, trénerov okolo Mar-
kusa Šinku, novú posilu ‚Peca‘ 

Kalnu, Františka Földešiho, 
trénera brankárov Juraja Šveca a 
ďalších. Ďakujeme aj starostovi 
Júliusovi Molnárovi a obci, vďaka 
ktorej na ihrisku konečne máme 
automatickú závlahu,“ vymeno-
vala pomocníkov dáma, ktorá 
nepovie nie.

Sníva o rekonštrukcii jelenec-
kého ihriska. S polohou v lone 
prírody dozaista má potenciál 
pre sústredenia klubov z regiónu. 
Pre manažérku akadémie, ktorá 
za šesť rokov vystúpala z nuly na 
sedemdesiat, nič nie je nemožné. 

„Kto ma pozná, vie, že keď sa 
pre klub maká naplno, na ľudí 
som úžasná. Keď nie, je zle,“ 
zasmiala sa Anet Labantová, 
ktorú Oblastný futbalový zväz v 
Nitre na novembrovom galavečeri 
ocenil ako Futbalovú mamu roka 
2023.

Anet Labantová so synom Tadeá�om, 
nádejou futbalovej JelenecAcademy.

Dorastenci Jelenca sú po jeseni prví v �tvrtej lige.

Na Slovensku je jedinou �enou vo svojej pozícii

�ena �éfuje 
rozhodcom

Keď vedie žena futbalový zápas, je to vždy milé 
spestrenie. Ale keď žena vedie, alebo ak chcete, 
šéfuje komisii rozhodcov, je to bez diskusie rarita. 
Alena JANČOKOVÁ ŽÁČIKOVÁ sedí na 
stoličke predsedu dvanásť rokov, ktoré delí medzi 
Oblastný futbalový zväz Nitra a Západoslovenský 
futbalový zväz. Na Slovensku je jedinou ženou v 
tejto pozícii! 

„S kariérou rozhodkyne som začala v roku 2002, 
po krajských súťažiach som sa presadila aj v naj-
vyššej, až sa narodil syn Matej a bolo po kariére,“ 

smeje sa hrdá mamička futbalistu, ktorý strieľa góly 
za Slovan Chrenová aj v drese Výberu Oblastného 
futbalového zväzu v Nitre do 11 rokov. Skraja de-
cembra sa spolu tešili z titulu halového šampióna. 

Práve mládež je v popise práce Aleny Jančokovej 
Žáčikovej aj v pozícii členky Výkonného výboru 
ObFZ Nitra. „Naše talenty vo zväzových výberoch 
majú o pestrý program postarané po celý rok, halové 
turnaje striedajú v lete medzinárodné výjazdy, deti sa 
majú vždy na čo tešiť,“ komentuje Alenka aktivity, 
ktoré sa tešia veľkej obľube.

Keby mal deň tridsať hodín, pre Alenku ju to 
stále málo. Šport má totiž aj v popise práce ako 
vedúca Oddelenia mládeže, telesnej kultúry a športu 
Úradu Nitrianskeho samosprávneho kraja. „Nie je 
nič krajšie, ako keď robíte svoju prácu s láskou, v 
športe som ako doma,“ smeje sa sympatická šéfka 
rozhodcov, ktorá aktuálne pôsobí ako pozorovateľka 
rozhodcov na nominačnej listine Slovenského futba-
lového zväzu.Syn Matej strie3⁄4a góly v drese Slovana Chrenová.

Alenka Janèoková �áèiková na momentke s trénerom reprezen-
tácie Francescom Calzonom.



oblastných zväzov, čo sa stalo 
prvýkrát v histórii,“ konštatoval 
zväzový predseda Peter Kováč.

Mládežnícka halová sezóna 
ZsFZ troma zlatými turnajmi 
(U11, U15, U19) najlepšie vyšla 
výberom ObFZ Nitra. Najviac 

semifinálových účastí i gólov 
však zaknihoval ObFZ Trnava a 
v porovnaní s minulým rokom 
si polepšil napríklad aj ObFZ 
Galanta.

4. Blíži sa najväčší 
galavečer

ZsFZ zvykol najlepšiu jede-
nástku roka oceňovať na tradič-

nom plese. V piatok 19. januára 
2024 po pauze túto slávnosť 
obnoví a hneď aj rozšíri. Neza-
tlieska iba najlepším mužským 
futbalistom, ale v súčte s najlep-
šími mládežníkmi a trénermi mlá-
deže predstaví až 34 ocenených. 
Galavečer amatérskeho futbalu 
ZsFZ tak bude mať historicky 
najväčší rozsah. V estrádnej hale 
PKO v Nitre bude prítomných 
vyše dvesto hostí.

„Najkvalitnejší hráči našich 
súťaží si zaslúžia, aby sme si ich 
uctili. Budeme vyhlasovať Fut-
balistu i Jedenástku roka ZsFZ, 
najlepších hráčov i trénerov 
všetkých súťažných kategórií. V 
spojitosti s kultúrnym programom 
chceme založiť úspešnú tradíciu v 
podobe galavečera amatérskeho 
futbalu,“ povedal Peter Kováč, 
predseda ZsFZ.

5. Obnovenie VI. ligy Západ

Keď voľby z januára 2022 
určili nové vedenie ZsFZ, jed-
ným z prvých veľkých cieľov 
bolo obnovenie VI. ligy Západ. 
Podarilo sa to v najrýchlejšom 
možnom termíne – už v lete 2022. 
Odvtedy (po dvojsezónnej odml-
ke) znovu platí, že každý región 
zo „západokraja“ má príslušnú 
najnižšiu krajskú súťaž a víťazi 
oblastí Trnavy a Senice „majú 
kam postúpiť“. 

Napríklad Záhoráci z Brodské-
ho už vďaka tomu nemusia cesto-
vať až na ďaleký juh Slovenska, 
čo v ročníku 2021/22 malo 
optikou atraktivity i logistiky 
nelogický rámec. 

Pravdou je, že obnovenú VI. 
ligu Západ, ktorú hrá štrnásť tí-
mov (najviac od sezóny 2015/16), 
viac chytili za pačesy senické 
mužstvá než trnavské.

„Chcem vyzdvihnúť prístup 
štruktúr ObFZ Senica i klubov 
z tohto prostredia. Výraznou 
mierou sa pričinili o perspektívnu 
existenciu VI. ligy Západ. Po-
mohlo by všetkým, keby sa nimi 
inšpirovali aj v ObFZ Trnava,“ 
netajil Peter Kováč, predseda 
ZsFZ.

Mimochodom, práve v VI. lige 
Západ sa zrodil jesenný rekord 
celého regiónu. Polovičný líder 
zo Spartaka Stráže je s prieme-
rom 2,53 bodu na zápas nateraz 
najlepším tímom v mužských 
súťažiach ZsFZ.

6. Na tribúnach deväť 
päťstoviek

V dnešnej „dobe mediálnej“ 
sa výdatnej pozornosti teší aj 
amatérsky futbal. Venuje sa mu 
viacero platforiem na sociálnych 
sieťach a ruka v ruke s jeho online 
sledovanosťou kráča návštevnosť. 
Na jesenné zápasy štvrtej, piatej a 
šiestej ligy ZsFZ až 114-krát priš-
lo dvesto a viac divákov. Lídrom 
v tejto štatistike sú Nové Zámky, 
v polovici sezóny najlepší tím 
majstrovstiev regiónu. 

Na domácej pôde mali priemer 
477 divákov na zápas. Až štyri zo 
šiestich najvyšších návštev na je-
senných zápasoch ZsFZ sa udiali 
práve v tomto meste.

(Pokračovanie na V. str.)

PREDSTAVUJEME ZÁPADOSLOVENSKÝ FUTBALOVÝ ZVÄZ

Najväè�í regionálny zväz na Slovensku hýri
Tímami v republikových sú-

ťažiach i výsledkami mužskej 
reprezentácie na Region‘s Cupe 
najlepší a členskou základňou 
najväčší. To všetko platí pre Zá-
padoslovenský futbalový zväz. 
Kraj od Považskej Bystrice po 
Dunaj či od Záhoria po Štúrovo 
žije futbalom celý rok, nespí ani 
v zime, medzi jeseňou a jarou sa 
teší z najdlhšej halovej sezóny v 
histórii, Zimnej ligy HUMMEL a 
pripravuje tiež nový galavečer. 

Nové vedenie najväčšieho 
regionálneho zväzu sa blíži do 
polčasu, no stihlo už viac, ako 
niektorí zvládnu za celý zápas. 
Dobrých správ zo ZsFZ je priam 
jedna na každý prst. Vymenovali 
sme desať najzaujímavejších.

1. Enormný nárast 
dorastencov i súťaží U19

Udalosťou leta v najväčšom 
regionálnom zväze bola doraste-
necká explózia. V minulej sezóne 
hralo súťaže ZsFZ v najstaršej 
mládežníckej kategórii 97 tímov, 
v novej až 149. „Dvojičkové“ 
tretie ligy U19 a U17 vlani mali 
34 mužstiev, teraz až 46. Ešte 
markantnejší vzrast sledujeme 
o úroveň nižšie. Zväz presunul 
piate ligy pod oblastné zväzy a 
otvoril osem štvrtých. Výsledkom 
bolo až 103 prihlásených, o 60 
viac než v predošlom ročníku.

„Veľký nárast dorasteneckých 
tímov bol mimoriadne pozitívne 
prekvapenie. V lete sme pri ich 
zaradovaní do súťaží, v ktorých 
sme sa riadili hlavne teritoriál-
nym kritériom, mali príjemné 
problémy. Dorastenci sú krvnou 
bankou, zásobárňou pre seniorský 
futbal. Po rokoch negatívneho vý-
voja musíme intenzívne popraco-
vať na ich udržaní vo futbalovom 
hnutí. Záujem o dorastenecké 
súťaže naznačuje, že sme sa vy-
brali správnou cestou,“ povedal 
predseda ZsFZ Peter Kováč.

ZsFZ je s 149 dorasteneckými 
tímami lídrom aj v porovnaní s 
BFZ (40), SsFZ (93) a VsFZ (81). 
Na úrovni mládeže sa nevenuje 
iba kategóriám U19 a U17, ale 
tiež mladším talentom. Vlani v 
Nitre pre nich pripravil premié-
rový Pribina Cup. O organizácii 
turnaja podobného charakteru 
uvažuje aj v budúcnosti.

2. Úspešná Zimná liga 
HUMMEL

Mužské tímy zo súťaží ZsFZ 
sa už nemusia prehnane boriť s 
kalendárom zimných prípravných 
zápasov. Najväčší regionálny 
zväz klubom pripravil Zimnú ligu 
HUMMEL. Za štartovné, ktoré 
by za určitých okolností stačilo 

na organizovanie jedného testo-
vacieho duelu, im garantuje mini-
málne štyri stretnutia na kvalitnej 
umelej tráve s konkurencieschop-
ným súperom a certifikovanými 
rozhodcami. 

Zimnú ligu HUMMEL vlani 
hralo 38 tímov z tretej až šiestej 
ligy na desiatich rôznych ihris-
kách v siedmich skupinách roz-
delených podľa regiónov. V 99 
zápasoch padlo 436 gólov. Finále 
na umelej tráve v Radave naživo 
vysielala Futbalnet TV, Komjati-
ce zvíťazili nad Chynoranmi.

„Kluby nám na zimnú ligu 
adresujú samé pozitívne ohlasy. 
Som rád, že ich za mimoriadne 
výhodných finančných podmie-
nok dokážeme odbremeniť od 
akýchkoľvek činností v súvislosti 
s prenájmom ihriska s umelou 
trávou, zabezpečovaním súpera 
či rozhodcov. Organizáciou 
tohto nového projektu sa nám 
podarilo spraviť aj zo seniorského 
regionálneho futbalu celoročnú 
aktivitu,“ povedal Peter Kováč, 
predseda ZsFZ.

Zimná liga HUMMEL bude 
v druhom ročníku ešte väčšia, 
prihlásilo sa až štyridsať tímov. A 
to je evidentný dôkaz atraktivity 

súťaže, ktorá aj z prípravných 
zápasov urobila sledované pod-
ujatia. Víťaz súťaže si v druhom 
ročníku odnesie 1000-eurový 
poukaz od spoločnosti HUMMEL 
na nákup tovaru, zdolaný finalista 
750-eurový, bronzový medailista 
500-eurový a osmička najlepších 
dostane po päť lôpt.

3. Najväčšia halová 
sezóna v histórii

Niektoré iné regionálne zväzy 
organizujú halovú sezónu pod-

Príjemné správy zo ZsFZ: Zimná liga HUMMEL, nárast dorastencov, 
jednota hnutia èi galaveèer na obzore.

porou turnajov pripravovaných 
jednotlivými klubmi, ZsFZ sa 
teší z vlastnej zabehnutej tradí-
cie. Dvanásť oblastných futbalo-
vých zväzov medzi sebou súťaží 
v kategóriách U11, U13, U15 a 
U19. 

Takzvané reprezentačné vý-
bery sa v novembri a decembri 
stretli na piatich turnajoch, a to 
vrátane halovej akcie pre mužov, 
keď do Topoľčian pricestovali 
jesenní majstri alebo vicemajstri 
siedmych líg zo všetkých dvanás-
tich ObFZ.

„Musím gratulovať organizá-
torom turnaja i všetkým účast-
níkom. Bol skvelý, čistý, férový. 
Mohli sme sa konfrontovať s 
najlepšími z iných oblasti Zápa-
doslovenského futbalového zvä-
zu. Skrátka absolútna bomba!“ 
povedal Roman Chmelo, hrajúci 
tréner Hronských Kľačian, ktoré 
vyhrali mužský turnaj ZsFZ po 
finále s AC Nitra.

„Turnaj bol skvelý! Mal iba 
jednu chybu – že sa nekonal už 
vlani,“ dodal Gabriel Kováč, ka-
pitán bronzového Sládkovičova.

„Mužský turnaj ZsFZ predčil 
všetky očakávania. V prekrásnej 
hale sa tím pod vedením predsedu 
ObFZ Topoľčany Pavla Šípoša 
zhostil organizačnej taktovky na 
výbornú. Jesenní majstri alebo 

vicemajstri najvyšších oblastných 
súťaží ukázali svoje majstrovstvo 
a prezentovali fenomenalitu ama-
térskeho futbalu. Turnaj takéhoto 
kalibru je odsúdený na úspech, a 
preto v ňom budeme s radosťou 
pokračovať. Rovnako sa tešíme z 
pozitívnych ohlasov aj na mládež-
nícku halovú sezónu, na každý zo 
štyroch turnajov postavilo svoju 
reprezentáciu všetkých dvanásť 

TÍMY V SÚ�A�IACH RIADENÝCH REGIONÁLNYMI ZVÄZMI

Zväz (tímy) mu�i dorast �iaci prípravka dievèatá

ZsFZ (419) 121 149 98 48 3

SsFZ (328) 97 93 124 0 14

BFZ (328) 32 40 28 213 15

VsFZ (289) 112 81 90 0 6

Peter Kováè je predsedom ZsFZ od januára 2022.

Mláde�nícku halovú sezónu ZsFZ tromi titulmi ovládli výbery ObFZ Nitra. Na fotke ví�azní star�í dorastenci.

Najlep�í z mu�ského turnaja ZsFZ na jednej fotke.



(Dokončenie zo IV. str.)

7. Mužský výber bude 
reprezentovať Slovensko

O vysokom postavení ZsFZ 
v konkurencii ostatných troch 
regionálnych zväzov svedčí aj 
dominancia na Region‘s Cupe. 
V rokoch 2015 – 2022 vyhral 
všetkých šesť turnajov, BFZ, 
SsFZ a VsFZ zakaždým odsunul 
na zvyšné tri priečky. Výnimkou 
bol turnaj v Zlatých Moravciach 
v septembri 2023, ktorý však mal 
„prípravný“ charakter a na kva-
lifikáciu majstrovstiev Európy 
amatérov sa z neho nepostupo-
valo. Miestenku na toto podujatie 
si ZsFZ vybojoval vlani v Tatran-
skej Lomnici.

Wales, Srbsko a Severné Ma-
cedónsko. To sú súperi výberu 
ZsFZ v kvalifikačnej skupine na 
ME amatérov. Tím reprezentujúci 
„západokraj“ (a Slovensko) sa má 
skladať z hráčov z tretej a nižšej 
ligy, ktorí nikdy nemali profesio-
nálnu zmluvu.

„Momentálne sú to pre nás nie 
až tak veľmi známe tímy. Čo som 
si v rýchlosti pozrel, z prvého 
koša sme dostali výber zo Srbska. 
V predošlej edícii sa Srbi dostali 

až do finále, v ktorom podľahli 
Španielsku 1:3. Od Walesu oča-
kávam ostrovný futbal s množ-
stvom súbojov a proti Severným 
Macedóncom zas náročný súboj 
po emočnej stránke, keďže sú 
Balkánci, ale to môžem tvrdiť aj 
o už spomínaných Srboch,“ zhod-
notil žreb Milan Pavlovič, tréner 
výberu ZsFZ.

Zápasy kvalifikácie na ME 
amatérov sa majú odohrať do 6. 
decembra 2024. A možno aj na 
Slovensku. 

„Máme ambíciu uchádzať sa o 
usporiadanie našej kvalifikačnej 

skupiny. Takisto sa domnievam, 
že tím pod vedením trénera Mila-
na Pavloviča má na všetky pred-
poklady na to, aby postúpil na 
záverečný turnaj,“ vyhlásil Peter 
Kováč, predseda ZsFZ.

Mužský výber však nie je je-
diným úspešným zo stajne ZsFZ. 
V minulej sezóne si na turnajoch 
v Poprade proti BFZ, SsFZ a 
VsFZ zlaté medaily prevzali aj 
reprezentanti „západokraja“ v 
kategóriách U14 a WU14. Ďalšie 
výbery zase v decembri získali 
prvenstvo na turnajoch v Třebíči 
(U12) a Bratislave (U13).

8. Zvýšená podpora pre 
oblastné zväzy a kluby

ZsFZ otvára náruč aj svojim 
dvanástim „dcéram“. Toľko 
oblastných futbalových zväzov 
(Nitra, Nové Zámky, Topoľčany, 
Levice, Komárno, Dunajská Stre-
da, Považská Bystrica, Trenčín, 
Prievidza, Senica, Trnava, Ga-
lanta) totiž funguje pod strechou 
najväčšieho regionálneho zväzu. 
Spolupráca prináša aj novinky.

„V podpore oblastných futba-
lových zväzov sme našli spravod-
livejší a motivačný kľúč. Odráža 
sa od počtu mužstiev dospelých 

a dorastencov v krajských súťa-
žiach. Vďaka tomu prostriedky 
pre niektoré oblastné zväzy v 
porovnaní s rokom 2021 vzrástli 
minimálne o tridsať percent. 
Oblastným zväzom okrem toho 
preplácame náklady na organi-
záciu mládežníckych turnajov,“ 
prezradil predseda ZsFZ Peter 
Kováč.

Najväčší regionálny zväz sa 
teší zo spolupráce s dvanástimi 
ObFZ, avšak adresne pomáha 
aj klubom. Participuje na ná-
kladoch na delegované osoby a 
mládežníckym družstvám účtuje 

iba symbolické štartovné. Už tra-
dičným, no trochu málo známym 
faktom je, že mládežnícke tímy sú 
vďaka podpore SFZ oslobodené 
od poplatkov za rozhodcov.

9. Potenciál na viac 
„západniarov“ v tretej lige 
a zlepšovanie infraštruktúry

ZsFZ má v porovnaní s ostat-
nými regionálnymi zväzmi naj-
viac mužských a mládežníckych 
tímov. Svoju výnimočnosť chce 
využiť aj v zastúpení na mape 
najnižšej republikovej súťaže. V 
III. lige Západ aktuálne má deväť 
tímov, no cíti potenciál na mini-
málne dvanásť.

„Členskou základňou, počtom 
tímov v republikových súťažiach 
i infraštruktúrou sme najväčší 
regionálny zväz, no počet našich 
tímov v tretej lige tomu nie je 
adekvátny. Preto navrhujeme, 
aby tretie ligy neboli iba dve, 
ale rovno tri a aby kopírovali 
regionálne zväzy. To znamená, že 
v tretej lige Západ by účinkovalo 
dvanásť tímov zo ZsFZ a štyri z 
BFZ. Tým pádom by sa zrušila aj 
nelogicky navrhnutá demarkačná 
čiara medzi regionálnymi zväzmi. 

V tejto súvislosti evidujeme aj 
ambíciu technického úseku SFZ o 
zaradení B-mužstiev prvoligistov 
priamo do tretích líg. Podporuje-
me ju, ale zároveň s už spomenu-
tým vytvorením ešte jednej tretej 
ligy,“ vysvetlil Peter Kováč.

Linka ZsFZ – SFZ bude živá aj 
v inej téme. Slovenský futbalový 
zväz si postupom na majstrovstvá 
Európy v Nemecku 2024 pri-
šiel na deväťmiliónové bonusy. 
Nemalú časť z nich plánuje pre-
smerovať na rozvoj amatérskeho 
futbalu.

„V prvom rade som veľmi hrdý 
a nadšený, že sa to slovenskej 
reprezentácii opäť podarilo. V 
osobe prezidenta SFZ Jána Ková-
čika máme garanciu, že časť zís-

kaných prostriedkov pôjde aj do 
rozvoja amatérskeho futbalu. To, 
v akom rozsahu, bude predmetom 
rokovaní Výkonného výboru a 
Konferencie SFZ,“ povedal pred-
seda ZsFZ.

Infraštruktúru klubov z regi-
onálnych súťaží môžu vylepšiť 
aj štátne prostriedky z Fondu 
na podporu športu. V prostredí 
ZsFZ taktiež pozitívne prijali 
informáciu o vytvorení Minister-
stva cestovného ruchu a športu 
Slovenskej republiky.

10. Jednota futbalového 
hnutia

Len spolu sa pohneme vpred, 
tvrdia staré okrídlené klišé. V 

ZsFZ takéto vyhlásenia nie sú 
iba mlátením prázdnej slamy. Je 
ľahko pozorovateľné, že jednota 
futbalového hnutia v „západokra-
ji“ je celistvejšia než kedysi. Ako 
svedčia zápisnice, rokovania Vý-
konného výboru ZsFZ už nie sú 
o buchnutiach dverami a horúcej 
atmosfére, ako tomu bolo niekedy 
v minulosti. Spolupráca medzi 
jednotlivými oblastnými zväzmi 
je na vzostupe, potvrdili to aj prí-
jemné stretnutia predsedov ObFZ 
na akciách halovej sezóny. Turnaj 
pre najlepších mladších žiakov v 
Dunajskej Strede spoločne sledo-
valo až sedem z nich.

„Po zvolení som v úvodnom 
rozhovore vyhlásil, že budem 
spolupracovať so všetkými 
dvanástimi oblastnými zväzmi. 
Myslím si, že je to realitou. Stačí 
si pozrieť sumár uznesení prija-
tých Výkonným výborom ZsFZ. 
Viac ako drvivá väčšina z nich je 
prijatých jednomyseľne. Je tomu 
tak z dôvodu, že sa podklady k 
rozhodnutiam snažíme pripravo-
vať čo najprofesionálnejšie a ich 
prijatiu predchádza konštruktívna 
diskusia,“ povedal Peter Kováč, 
ktorý si dáva záležať na tom, aby 
zasadnutia Výkonného výboru 
ZsFZ trvali maximálne ako zápas 
– teda 90 minút.

VÝKONNÝ VÝBOR ZSFZ

l Predseda: Peter Kováè
l Podpredsedovia: Arpád 
Benoviè, Ivan Gróf
l Èlenovia: �tefan Korman, 
Franti�ek Urban, Ervín Kiss, 
Anton Laco, Peter Koprla, 
Franti�ek Nagy, Pavol �ípo�, 
Vladimír Hracho, Ján Panák, 
Pavol Gubric
l Sekretár: 1⁄4ubomír Zábojník

MLÁDE�NÍCI 
V SÚ�A�IACH RFZ A OBFZ

ZsFZ 19 898

SsFZ 13 145

VsFZ 12 380

BFZ   7 421

Èíslo vyjadruje poèet mláde�níckych 
futbalistov a futbalistiek hrajúcich za 
kluby zo sú�a�í riadených Západosloven-
ským, Bratislavským, Stredoslovenským 
alebo Východoslovenským futbalo-
vým zväzom, respektíve v sú�a�iach 
riadených príslu�nými ObFZ okrem tých, 
ktorí nastupujú v kluboch so �tatútom 
Akadémie SFZ alebo ÚTM.

HALOVÁ SEZÓNA ZSFZ

l Turnaj mu�ov: 1. Hronské 
K3⁄4aèany (ObFZ Levice), 2. AC 
Nitra (ObFZ Nitra), 3. Sládkovièo-
vo (ObFZ Galanta), 4. Nový �ivot 
(ObFZ D. Streda) atï.
l Turnaj výberov U19: 1. ObFZ 
Nitra, 2. ObFZ Pova�ská Bystrica, 
3. ObFZ Galanta, 4. ObFZ Trnava 
atï.
l Turnaj výberov U15: 1. ObFZ 
Nitra, 2. ObFZ Senica, 3. ObFZ 

Trnava, 4. ObFZ Trenèín atï.
l Turnaj výberov U13: 1. ObFZ 
Trnava, 2. ObFZ Galanta, 3. 
ObFZ D. Streda, 4. ObFZ N. 
Zámky atï.
l Turnaj výberov U11: 1. ObFZ 
Nitra, 2. ObFZ Komárno, 3. ObFZ 
Trnava, 4. ObFZ D. Streda atï.
l Halovú sezónu ZsFZ zakonèí 
turnaj rozhodcov a delegátov v 
Prievidzi (14. 1.).

PREDSTAVUJEME ZÁPADOSLOVENSKÝ FUTBALOVÝ ZVÄZ

projektmi pre rozvoj amatérskeho futbalu

Prvý roèník mu�ského turnaja ZsFZ vyhrali Hronské K3⁄4aèany (jesenný majster VII. ligy ObFZ Levice).

Mu�ský výber ZsFZ bude reprezentova� Slovensko na budúcoroènej kvalifikácii na ME amatérov. A� na 114 jesenných zápasov mu�ských sú�a�í ZsFZ pri�lo dvesto a viac divákov.



konci navyšuje počet družstiev 
kategórii U19. Dlhodobo sme len 
ťažko napĺňali tieto súťaže, kde 
nám v posledných rokoch hrávalo 
šesť až osem tímov. V minulom 
a tomto ročníku ale pôsobí v sú-
ťažiach ObFZ štrnásť družstiev! 
Posledným víťazom bola Horná 
Súča, ktorá dnes pôsobí v 4. lige 
a z pätnástich účastníkov jej patrí 
desiate miesto,“ vyjadril Gróf 

PREDSTAVUJEME OBLASTNÝ FUTBALOVÝ ZVÄZ TRENÈÍN

V Trenèíne na�li recept na dorastencov

„Ak sa stretnú dve mužstvá 
z hraničných obcí našej oblasti, 
tak precestujú cca 200 km,“ po-
vzdychne si šéf zväzu Ivan Gróf. 
„V štyroch súťažiach dospelých 
v rámci nášho zväzu 
združujeme 54 druž-
stiev. Pomyselnou 
výkladnou skriňou 
je najvyššia súťaž 
– v 7. lige hrá šestnásť 
tímov. V lete oslávil 
triumf v náročnej sú-
ťaži TFK Opatová nad Váhom, 
ktorý úspešne pôsobí aj v regio-
nálnej 6. lige Sever Západoslo-
venského futbalového zväzu. Po 
jesennej časti je náš nováčik súťa-
že na jej prvom mieste!“ vyjadril 
predseda Oblastného futbalového 
zväzu Trenčín Ivan Gróf spokoj-
nosť s dôstojnou reprezentáciou 
Opatovčanov v krajskej súťaži.

„Tento rok sme prvýkrát hrali 
o Pohár Predsedu ObFZ Trenčín. 
Premiérové víťazstvo získalo 
mužstvo Trenčianskych Stanko-
viec B. Pravidlá SC neumožňujú 
štart B-družstvám, tak v Slovnaft 
Cupe ObFZ Trenčín reprezen-
toval porazený finalista, FKS 
Nemšová,“ pochválil Ivan Gróf 
nový projekt z dielne Oblastného 
futbalového zväzu Trenčín. 

Pevnou súčasťou aj vizitkou 
dobrej práce zväzového aparátu 
je tradičná Jedenástka roka ObFZ 
Trenčín. „Hlasovanie je záležitos-
ťou trénerov mužstiev siedmej 
ligy a vyhodnotenie elitnej zo-
stavy je súčasťou koncoročného 
stretnutia Výkonného výboru s 
odbornými komisiami. Vyhla-
sujeme aj najlepšieho rozhodcu, 
za rok 2023 sa ním stal Martin 
Brezina z Myjavy,“ predstavil 

Gróf formát slávnostnej bodky 
roka pod hradom Matúša Čáka. 
Zväz si uctieva aj dlhoročných 
funkcionárov, vďaka ktorým žije 
futbal na dedinách. Na ocenenie 

za záslužnú prácu 
navrhujú laureátov 
samotné kluby. 

Enormné úsilie 
vkladajú na trenčian-
skom zväze do práce 
s mládežou. „Od 
súťažného ročníka 

2014/15 sme sa zamerali v oveľa 
väčšej miere na výchovu mladých 
talentov. Snažíme sa vytvárať 
maximálne podmienky pre ich 
výchovu a rast. Súťaže sme zreor-

ganizovali takým spôsobom, aby 
na jednej strane nemusela mládež 
cestovať dlhé vzdialenosti a na 
druhej strane odohrala čo najviac 

stretnutí. V uvedenom ročníku 
sme otvorili súťaže prípraviek, 
kde sa nám prihlásilo 42 druž-
stiev. V tomto ročníku máme 59 
družstiev v prípravkách a celkovo 
v mládežníckych súťažiach pôso-
bí 98 tímov,“ chrlil zväzový šéf 
čísla, ktoré vzbudzujú oprávnený 
rešpekt. „Každý rok otvárame 
pre mládež v jednotlivých kate-
góriách aj halovú sezónu, ktorá 
sa teší veľkej obľube. Medzi 
najaktívnejšie kluby v pôsobnosti 
nášho zväzu, ktoré sa venujú prá-
ci s mládežou a majú aj mužstvo 
dospelých, je Trenčiansky futba-
lový klub Záblatie, ktoré má v 
súťažiach sedem mládežníckych 
mužstiev!“ poklonil sa Ivan Gróf 
na diaľku futbalovým nadšencom 
z mestskej časti Trenčína, ktorí sú 
inšpiráciou pre mnohé kluby. 

Zdá sa, že v Trenčíne našli 

recept aj na všade toľko skloňo-
vané problémy s dorasteneckými 
tímami. „Práca s mládežou je 
vtedy efektívna, keď sa na jej 

Oblastný futbalový zväz Trenèín patrí medzi najväè�ie v rámci celého 
Slovenska. Predseda Ivan Gróf hovorí, �e od toho sa odvíjajú v�etky 
radosti aj starosti.

VEDENIE OBFZ TRENÈÍN

l Predseda: Ivan Gróf 
l Podpredsedovia: Marcel 
Meravý, Pavol Hore�
l Èlenovia: Ján Burza, Milan 
Dunajèík, Marek Koníèek, Ján 
Obeda, Peter Sokol, Henrich 
�álek, Pavel Prista�, Miroslav 
Sokolík, Jozef Mrázik
l Sekretár: Tomá� Vaòo
l Kontrolór: Ján Majtán

Jedenástka roka 2023 ObFZ Trenèín.

Krst Encyklopédie klubov ObFZ Trenèín.

Ví�az sú�a�e U19 - FK Horná Súèa.

Ví�az VII. ligy - TFK Opatová nad Váhom.

Ví�az Pohára ObFZ Trenèín - O�K Trenèianske Stankovce.

potešenie z pozitívneho trendu v 
kategórii, ktorá je neuralgickým 
bodom práce s mládežou všade 
na Slovensku. 

Šéf jedného z najväčších zvä-
zov z pohľadu rozlohy aj počtu 
klubov s obľubou hovorí, že sa 
už roky drží hesla - Kto nepozná 
svoju históriu, ten nemá žiadnu 
budúcnosť. „Začali sme pracovať 
na vydaní knihy histórie futbalu v 
ObFZ Trenčín a tento rok sa nám 
ju podarilo vydať. Encyklopédia 

klubov ObFZ Trenčín, na ktorej 
pracoval niekoľko rokov Peter 
Martinák, sa teší veľkej popula-
rite. Krstili sme ju pri príležitosti 
stretnutia Slovnaft cupu medzi 
mužstvami OK Častkovce a AS 
Trenčín, parádna kulisa na pohá-
rovom zápase rámcovala dôstoj-
ným spôsobom túto udalosť, za 
čo chceme vysloviť vďaku šéfovi 
futbalu v Častkovciach Martinovi 
Madrovi aj starostovi Dušanovi 
Bublavému.“

Najlep�í rozhodca ObFZ Trenèín 2023 je Martin Brezina (v strede).



že žiadne naše družstvo nemá 
problém so svojim štadiónom 
postúpiť do krajskej súťaže.“

l Dorastenecké družstvá sú 
Achillovou pätou mnohých zvä-
zov, aká je situácia na Žitnom 
ostrove?

My sme po tom, ako Západo-
slovenský futbalový zväz vytvoril 
novú štruktúru dorasteneckých 
súťaží, ponúkli našim tímom 
účasť v štvrtej lige a teším sa z 
pozitívnej spätnej väzby zo strany 
našich klubov. 

l Dobrá práca a dôvera 
vytvárajú partnerstvá, ktorých 
máte pre vaše súťaže uzatvore-
ných hneď niekoľko. Predstaví-
te nám ich?

„Popri dlhoročnom partnerovi, 
ktorým je AG Sport s.r.o., sa nám 
podarilo získať ďalšieho sponzora 
na VIII. ligu - je ním Onlinestav-
ba s.r.o. Dunajská Streda. Naši 
mladší žiaci a prípravky súťažia 
pod patronátom Kukkonia oz. v 
súťažiach s názvom Kukkonia 
liga.“

l Rozhodcovia sú vždy oso-
bitnou témou v každej diskusii. 
Aktuálne sa futbalové hnutie 
trápi s ich nedostatkom. Ako to 
vyzerá u vás?

„Nebudeme tajiť, tento prob-
lém sužuje aj nás, už dlhšiu dobu 
pracujeme s počtom 25-30 roz-
hodcov. Pred začiatkom jesennej 
časti sme organizovali seminár 
rozhodcov a delegátov - témami 
boli Hra rukou, Porušenie pra-
vidla XII. a zmeny v Súťažnom 
poriadku.“

PREDSTAVUJEME OBLASTNÝ FUTBALOVÝ ZVÄZ DUNAJSKÁ STREDA

Pýchou je Kukkonia liga aj infra�truktúra

l Pán predseda, aké bude 
vaše obzretie sa za končiacim sa 
rokom 2023?

„Sme spokojní po všetkých 
stránkach, spolupráca aj komu-
nikácia je nastavená na 
vysokej úrovni, snažíme 
sa pre všetky kluby v 
pôsobnosti nášho zväzu 
plniť servisnú aj poradnú 
funkciu. Rok sme odštar-
tovali sériou halových 
turnajov, na palubovke 
si merali sily všetky mládežnícke 
kategórie od U9 cez U11, U13, 

U15 po U19, hralo sa aj vďaka 
dotáciám Západoslovenského 
futbalového zväzu a zabudnúť, 
samozrejme, nemôžem ani na 
tradičný turnaj dospelých. Prak-
ticky bez väčších problémov sa 

na jar dohrala celá sezóna a som 
rád, že v rovnakom duchu sme pri 
záverečnej bilancii na konci roka 
hodnotili aj jesennú časť.“

l Práca s mládežou aj do-
siahnuté úspechy sa 
v Dunajskej Strede 
spájajú s projektom 
Kukkonia. Predstavíte 
nám jeho základne 
piliere? 

„V reáliách Oblast-
ného futbalového zväzu 

Dunajská Streda má projekt 
Kukkonia významnú pozíciu. 
Spadajú sem súťaže U9, U11 a 
U13 a profit pre naše tímy, kluby 
aj trénerov je obrovský – spome-
niem Športový deň, účasť našich 
výberov na medzinárodných 
turnajoch či vzdelávanie trénerov. 
V máji sa hral Kukkonia športový 
deň za účasti sedemsto detí v ka-
tegóriách U9, U11 a U13. Poduja-
tie je organizované za účasti o.z. 
Kukkonia, DAC MOL Akadémie, 
Západoslovenského futbalového 
zväzu a Oblastného futbalového 
zväzu Dunajská Streda.“

l Prezradíme na vás, že 
tento projekt zaujal aj UEFA. 
Aké hodnotenie mu vystavila 
strešná organizácia európskeho 
futbalu?

„Už dnes vieme, že táto spo-
lupráca na tejto úrovni bola vy-
hodnotená ako najlepší Grasroots 

�itný ostrov je zem zas3⁄4úbená futbalu. Arpád Benoviè stojí na èele 
Oblastného futbalového zväzu Dunajská Streda úctyhodných 27 rokov, 
o témy do zaujímavej diskusie logicky nebola núdza. 

OBFZ DUN. STREDA

Arpád Benoviè je na èele 
Oblastného futbalového zväzu 
Dunajská Streda ako predseda 
od 1996 (!). Podpredsedom 
zväzu je Vojtech Fekete a 
ïal�ími èlenmi Výkonného 
výboru sú Pavol Ábrahám, 
Richard Földes a Tomá� 
Gaál. Sekretárom zväzu je 
1⁄4udovít Szerencsés. 

Arpád Benoviè, predseda ObFZ.

�ITNÝ OSTROV PRESLÁVILI AJ OSOBNOSTI

Futbalový okres Dunajská Streda má poèetné zastúpenie aj v repub-
likových sú�a�iach - DAC Dunajská Streda sa radí medzi popredné tímy 
Niké ligy a �TK �amorín úèinkuje v II. lige. Medzi tradièných úèastní-
kov najvy��ej krajskej sú�a�e patria �K 1923 Gabèíkovo a M�K Ve3⁄4ký 
Meder. Bohatý je na �itnom ostrove aj menoslov futbalových osobností 
so zvuènými menami, kde vyrástli Pavol Ïurica, Balázs Borbély, Kristián 
Németh, Filip Kiss a mnohí ïal�í.

Jesenným lídrom VII. ligy dospelých sú futbalisti FC Nový �ivot.

Dorastenecký výber ObFZ Dunajská Streda.

Výber star�ích �iakov U15 ObFZ Dunajská Streda.

projekt na Slovensku a aj preto s 
veľkými očakávaniami hľadíme 
dopredu - sme naozaj zvedaví, 
aké vysvedčenie nám vystaví 
UEFA.“

l Kukkonia liga workshop 
pre trénerov v regióne je názov 
ďalšieho projektu, ktorý je spo-
jený s Oblastným futbalovým 
zväzom v Dunajskej Strede. 
Ako reaguje trénerská obec?

„Projekt Kukkonia Liga je 
odhodlaný rozvíjať detský futbal 
a podporovať trénerov v regióne. 
S hrdosťou sa pozeráme na toto 
vzdelávacie a inšpiratívne podu-
jatie, ktorého cieľom bolo nielen 
rozšíriť odborné vedomosti, ale 
aj vybudovať komunitu a pod-
poriť trénerov. Ešte v apríli sme 
v exkluzívnych priestoroch DAC 
MOL Akadémie ukončili škole-
nie trénerov licencie Grassroots 
C, záverečné skúšky úspešne 
absolvovali 22 uchádzači. Po-
ďakovanie za spoluprácu patrí aj 
Technickému úseku Slovenského 
futbalového zväzu.“

l Prejdime k súťažiam do-
spelých. Aké sú počty tímov vo 
vašej správe?

„Máme dve ligy, siedmu a 
ôsmu, v každej hrá zhodne po 
šestnásť tímov. Priznám sa, že 
s obavami sme nazerali v lete 
na napĺňanie krajskej súťaže, 
naše mužstvá postupujú do VI. 
ligy Juh, v ktorej hrajú aj kluby 
Oblastného futbalového zväzu 
Galanta. Aktuálne máme v tejto 
súťaži sedem tímov z nášho zvä-
zu. Čo ale chcem vyzdvihnúť, je 
vysoká úroveň infraštruktúry na 
štadiónoch v okrese Dunajská 
Streda. Môžem smelo prehlásiť, 

Výber mlad�ích �iakov U13 ObFZ Dunajská Streda.

Výber prípravkárov U11 ObFZ Dunajská Streda.



V Galante krstili futbalovú Bibliu 
Futbal v okrese Galanta pí�e svoju históriu u� viac ako 110 rokov. 

Slávnostný krst hodnotnej 
publikácie sa konal v piatok 15. 
decembra v zasadačke Mestského 
úradu v Galante za účasti zvä-
zových aj klubových zástupcov. 
Predseda Oblastného futbalového 
zväzu Galanta Ervín Kiss predsta-
vil knihu, jej autorov a s pýchou 
prešiel aj históriu zväzu, ktorý 
za posledných šesť dekád prešiel 
až tromi územnými premenami. 
„Náš zväz má bohatú históriu, 
raz sme boli menší, potom väčší, 
administratívne zmeny na úrovni 
štátu sa ovplyvniť nedajú, stále 
sme však tu. Kniha Futbal v okre-
se Galanta úžasným spôsobom 

mapuje dianie v našich kluboch aj 
súťažiach, fanúšikom sme na ko-
niec roka pripravili krásny darček, 
jej čítanie je úžasné,“ neskrýval 
Ervín Kiss dojatie pri listovaní 
futbalovej Biblie okresu Galanta. 

Autori knihy Kristián Václav 
a Daniel Molnár sú hrdí na da-
tabázu 42 futbalových klubov zo 
súčasného okresu Galanta a ďalšej 
dvadsiatky klubov, ktoré v rokoch 
1960 až 1996 doň patrili tiež. 
Čitateľ si na 394 stranách nájde 
prehľadnou formou spracované 
informácie ako rok založenia klu-
bu, vývoj všetkých názvov, klubo-
vé farby, informácie o futbalovom 
areáli aj mená osôb, ktoré boli 
najvýraznejším spôsobom späté 
s klubom. V prehľadných tabuľ-
kách sú zoradené tiež majstrovské 

sezóny od okresnej súťaže až 
po tie najvyššie. V historickom 
zhrnutí všetkých sumárnych vý-
sledkov v rokoch 1960 až 2023 je 

na čele Čierny Brod pred Horný-
mi Salibami a Šintavou, najviac 
víťazstiev v súťažiach, ktoré 
hrali, zdobia Patu a Horné Sali-

NAJDLH�IE SLÚ�IACI PREDSEDA OBFZ GALANTA

Ervín Kiss je v poradí ôsmym �éfom 
ObFZ Galanta, ktorý vedie u� trinás-
ty rok. Z futbalovej kariéry v dresoch 
Matú�kova a Galanty presedlal na 
rozhodcovskú, pôsobil dokonca v 
najvy��ej sú�a�i, aktuálne zastáva 
pozíciu delegáta na nominaènej listi-

ne Slovenského futbalového zväzu. 
Hrdý je na syna Daniela, branká-
ra, ktorý strá�il svätyne Slovana 
Bratislava, Levski Sofia, Petr�alky aj 
Dunajskej Stredy. Pokraèovate3⁄4om 
futbalovej tradície je vnuk Tadeas, 
ktorý pôsobí v doraste Petr�alky.  

Futbal v okrese Galanta krstil zväzový �éf Ervín Kiss s autormi knihy Kristiánom 
Václavom a Danielom Molnárom.

Publikácia Futbal v okrese Galanta je 
v predaji na sekretariáte Oblastného 
futbalového zväzu Galanta, jej cena je 
25 €, záujemcovia sa mô�u kontaktova� 
aj telefonicky 0905 734 510, resp. 
e-mailom obfzga@futbalsfz.sk. Spoloèná fotografia pre históriu z krstu knihy Futbal v okrese Galanta

by. Všetkých 63 sezón odohral v 
okrese iba jeden klub – Dolná 
Streda. Zaujímavostí, štatistík a 
perličiek je na čítanie oveľa viac, 
predstavenie klubov spestrila 
bohatá fotogaléria. „Veľká vďaka 
patrí všetkým, ktorí sa podieľali 
na hodnotnom obsahu. Kluby 
boli nápomocné, čerpali sme z 
mnohých archívov, ale osobitne 
chcem vyzdvihnúť Paľka Krnáča, 
ktorý urobil kus dobrej a záslužnej 
práce, čo ocenili aj autori knihy,“ 
dodal Ervín Kiss.    

Spontánny potlesk klubových 
činovníkov urobil bodku za milou 
udalosťou, zväz daroval po päť 
kníh každému účastníkovi sláv-
nostného krstu. Na druhý deň si 
malí reprezentanti ObFZ Galanta 
v kategórii do 13 rokov vybojova-
li strieborné medaily na halovom 
šampionáte dvanástich zväzov v 
pôsobnosti Západoslovenského 
futbalového zväzu. „Malý-Veľký“ 
galantský zväz je právom pyšný 
na históriu aj súčasnosť. 

Oblastný mláde�nícky výber ObFZ Galanta do 13 rokov pote�il výkonmi na halovom 
turnaji o Pohár predsedu ZsFZ. V konkurencii 12 výberov získal striebro.

Umelý trávnik v Ro�òave
Ro�òava je jediný okres bez umelého trávnika, dlho ale nebude. 

Práce s výstavbou 
novej hracej plochy 
sa rozbehli tento rok 
a šéf zväzu Ján Džu-
bák kvituje, že futbal 
ako najpopulárnejší 

šport v regióne získa silný impulz 
pre rozvoj. 

Oblastný futbalový zväz v Rož-
ňave zastrešuje súťaže dospelých 
aj mládeže, umelý trávnik s osvet-
lením výrazne napomôže výchove 
talentov. „Predmetom projektu 
sú stavebné úpravy existujúceho 
ihriska s trávnatým povrchom 
zahŕňajúce osadenie umelého 
trávnika s osvetlením a oplotením 
hracej plochy. Súčasťou projektu 
sú aj spevnené plochy pre odstáv-
ku motorových vozidiel a plochy 
pre pohyb osôb, ako aj zmena 
účelu jestvujúcej priľahlej stavby 
z materskej školy na zázemie 
pre športovcov, toalety a sprchy. 

Projekt realizuje Mesto Rožňava 
za podpory Fondu na podporu 
športu, Slovenský futbalový zväz 
a Košický samosprávny kraj,“ ho-
vorí predseda ObFZ Rožňava Ján 
Džubák o projekte, ku ktorému sa 
upína pozornosť futbalovej verej-
nosti z celej Rožňavskej kotliny.   

Futbal v Rožňave si v sobotu 
16. septembra 2023 pripomenul 
110 rokov. Práve toľko totiž 
ubehlo od prvého oficiálneho 
zápasu, ktorý sa v meste odohral. 
„Program otvoril mládežnícky 
turnaj pre vekovú kategóriu U9. 
V hoteli Šport, vedľa areálu MFK 
Rožňava, sa uskutočnila prezentá-
cia o histórii futbalu v Rožňave od 
roku 1913 až po súčasnosť. Súčas-
ťou eventu bol exhibičný zápas, v 
ktorom nastúpili internacionáli 
Slovenska a legendy rožňavského 
futbalu. Na ihrisku mohli vidieť 
fanúšikovia zo všetkých generá-

cií bývalých hráčov ako Lipčák, 
Medveď, Krištofík, Timko, Se-
meník, Obžera, Penksa, Orabinec, 
Kinder, Pecko, Varga, Jakubko, 
Novák, Ivana, Janočko, Molnár 
či Králka a Štafuru. V polčasovej 
prestávke sa odovzdávali ceny za 
dlhodobú prácu a podporu futbalu 
v meste Rožňava,“ komentoval 
Ján Džubák s rešpektom aj uzna-
ním najvýraznejšiu futbalovú 
udalosť v tomto roku. 

Rožňavský zväz si meria sily 
aj na palubovke - sezónu štartoval 
ešte 18. marca halový turnaj s ná-
zvom Memoriál Petra Béreša, kto-
rý nesie meno bývalého predsedu 
Disciplinárnej komisie. V januári 
budú súperiť dospelí na Memori-
áli Jána Šmelka, pomenovanom 
po bývalom predsedovi Športovo-
technickej komisie.

OBFZ RO�ÒAVA V KOCKE

l Výkonný výbor: Ján D�ubák 
(predseda), èlenovia: Ladislav 
Bernáth (podpredseda), �tefan 
Dányi, Tomá� Novák, Július 
Lalik, Gejza Èi�már, Július Kere-
kes. Sekretár: Ladislav Dávid. 
l Sú�a�ný roèník 2023/24 
ObFZ Ro�òava: 7. liga dospelí - 13 
dru�stiev, 5. liga dorast (prvýkrát 
od roku 2019) - 4 dru�stvá, 4. liga 
�iaci - 5 dru�stiev, prípravka U11 
- 8 dru�stiev.

l Aktívne kluby: MFK Ro�òava, 
FK Krásnohorské Podhradie, TJ 
Krásnohorská Dlhá Lúka, OFK 
Vy�ná Slaná, TJ Tatran Betliar, TJ 
Baník Ro�òavské Bystré, FK Baník 
Drnava, MFK Dob�iná, TJ Zlatý 
Klas Dlhá Ves, TJ Sokol Paèa, 
FK Lipovník, TJ Baník Rakovnica, 
FK Hrhov, OTJ Honce, �K Polom 
Gemerská Poloma, TJ Papiereò 
Slavo�ovce, �portový klub BEMI-
FO Ro�òava.

Predseda ObFZ Ro�òava Ján D�ubák.

Stará 1⁄4ubovòa 
má Superpohár!

Superpohár, ka-
mery na zápasoch 
dospelých aj rastúci 
počet mládežníc-
kych družstiev – 

predseda Okresného futbalového 
zväzu Stará Ľubovňa Ján Solecký 
má veľa dôvodov, aby končiaci sa 
rok bilancoval v dobrej nálade.

l Rok 2023 sa blíži do finále, 
akú mu vystavíte známku? 

Ako človek sa snažím pozerať 
na veci pozitívne, preto aj končia-
ci sa rok hodnotím v tomto duchu. 
A to aj napriek tomu, že patríme 
medzi menšie zväzy a v tejto 
neľahkej dobe pre šport je vý-
razne cítiť nedostatok finančných 
zdrojov aj ľudského potenciálu. O 
to viac chcem vyzdvihnúť prácu 
výkonného výboru s manažérmi 
klubov nášho okresu, kde neustá-
le prebiehala komunikácia, ako 
zlepšiť a zatraktívniť naše súťaže, 
čo sa aj podarilo.

l Prezradíte, čo považujete 
za najväčší úspech?

Nechcel by som určiť, že ktorý 
bol najväčší úspech, skôr by som 
spomenul, čo prinieslo pozitívne 
ohlasy. Po skončení sezóny sa 
pokračovalo v pohári o predsedu 
Okresného futbalového zväzu 
a následne sa hral Superpohár, 

kde sa stretli víťaz MARKRUP 
7. ligy a víťaz pohára predsedu 
OFZ. Finále bolo sviatkom pre 
fanúšikov, malo výbornú atmo-
sféru. Ako ďalší úspech vnímam 
zavedenie kamerového záznamu 
zo stretnutí, kde zväz zabezpečuje 
kameramanov a techniku, ktorú 
sme získali cez sponzorov. Tiež 
sa teším, že aj tento rok sa nám 
podarilo pritiahnuť ďalšie deti, 
takže sa nám rozšíril počet mlá-
dežníckych mužstiev.

l Spomínate mládež, ako sa 
dívate na výchovu novej gene-
rácie? 

Som vďačný trénerom, ktorí 
sa v kluboch venujú mládeži 
na vysokej úrovni. Máme 41 
mládežníckych tímov, v počte 
družstiev na 100 000 obyvateľov 
patríme medzi špičku na Sloven-
sku. Zúčastňujem sa na mnohých 
stretnutí a som rád, že mládež má 
pozitívny vzťah k futbalu. Každá 
súťaž má svojho garanta, ktorý 
ju podporuje finančne aj materi-
álne, za čo sponzorom ďakujem. 
Mládež je naša priorita, v rámci 
možností sa snažíme zlepšovať 
podmienky aj zo strany zväzu. 
Zabezpečujeme kurzy trénerov a 
rôzne ďalšie aktivity pre kluby. 
Veľká finančná aj materiálna 
podpora prichádza od SFZ, ktorý 

podporuje mládež finančne aj 
materiálne. Je obdivuhodné, že aj 
v týchto ťažkých časoch prezident 
zväzu Ján Kováčik dokáže nájsť 
spôsob a financie na podporu 
mládeže.

l A ako funguje spolupráca 
s Východoslovenským futbalo-
vým zväzom?

Na veľmi dobrej úrovni! 
Región vedú šikovní a odborne 
zdatní ľudia, s ktorými sa mi 
veľmi dobre spolupracuje. Všet-
ko zastrešuje predseda Richard 
Havrila, s ktorým si rozumiem 
nielen ľudsky, ale aj na pracovnej 
úrovni. Tu by som vyzdvihol jeho 
veľkú charizmu, zaujíma sa nie-
len o veľké zväzy v našom kraji, 
ale aj o tie menšie, ako sme my. 
Som veľmi vďačný za to, že aj do 
nášho zväzu boli pridelené finanč-
né prostriedky pre kluby, ktoré si 
zveľadili svoje futbalové stánky, a 
tak zdvihli úroveň našej súťaže.

Ján Solecký, predseda OFZ Stará 
1⁄4ubovòa.

Patria medzi men�ie zväzy, ale majú 41 mláde�níckych tímov


